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Protokół Nr LI/14 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 27 października 2014 roku  
o godzinie 14.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 27 października 2014 roku o godzinie 14.00. 
Obrady zakończono w dniu 27 października 2014 roku o godzinie 14.50. 
W LI sesji Rady Miejskiej udział wzięło 14 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń – Dorota Lew - Pilarska;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak; 
• Radca Prawny – Andrzej Skibiński;    
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownik Posterunku Policji w Kościanie – Dariusz Piotrowski;  
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 27 października 
2014 roku o godzinie 14.00 otworzył LI sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz 
gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy                    
14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radną Elżbietę Grygier. 

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad LI sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu L sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń 

na lata 2014 - 2022. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Czempiń 

na 2014 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2015”. 

10. Informacja Burmistrza Gminy Czempiń dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych 
przez zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, osób zarządzających i członków organu zarządzającego gminną 
osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta złożonych 
według stanu na dzień 31 grudnia 2013 roku. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu dotycząca oświadczeń 
majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu według stanu na 
dzień  31 grudnia 2013 roku. 

12. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
13. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                  

w okresie międzysesyjnym. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie obrad LI sesji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z L sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 23 września 
2014 roku i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z L sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 23 września 2014 
roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje złożyli:  

1. radny Maciej Głochowiak w sprawie wyjaśnienia kwestii długości czasu, jaki dzieci 
dowożone do szkół w Czempiniu spędzają w autobusach – na zebraniu wiejskim                    
w Jasieniu padło zapewnienie, że Burmistrz Gminy sprawie się przyjrzy i dzieci                   
z Jasienia nie będą ruszały do szkoły 1,5 godziny wcześniej aniżeli rozpoczynają się 
zajęcia; tymczasem do dnia dzisiejszego nic w tej kwestii się nie zmieniło; sprawa jest 
o tyle bulwersująca, że po raz pierwszy od wielu lat pojawiły się jakiekolwiek 
problemy z czasem dojazdów do szkół;    

2. radny Stanisław Turno w sprawie wyjaśnienia, czy po zakończeniu remontu 
przejazdów kolejowych na terenie Czempinia, a w związku z tym objazdów 
prowadzonych przez gminne ulice – zostanie przeprowadzona ocena stanu tych dróg  
i ewentualnych w nich uszkodzeń; 

3. radny Wojciech Adamski w sprawach: 
1) wyjaśnienia sytuacji dotyczącej remontu toalet w Szkole podstawowej                        

w Czempiniu – w prasie pojawiły się artykuły, w których przedsiębiorca 



3 
 

zapowiada walkę z gminą o swoje pieniądze; rodzi się pytanie – ile faktycznie 
kosztował remont toalet, ile zapłaciliśmy za toalety zastępcze i czy na to wszystko 
wystarczy środków budżetowych;  

2) wyjaśnienia sytuacji, do której doszło w Gimnazjum w Borowie – rodzice 
zgłaszający problemy z dowozami otrzymali na piśmie informację, że jeżeli mają 
jakieś sprawy do wyjaśnienia, to mogą indywidualnie zgłosić się do Burmistrza 
Gminy – rodzi się pytanie, czy sprawa ta nie powinna być załatwiona 
kompleksowo. 

4. radny Krzysztof Sankiewicz w sprawach:  
1) załatania wyrwy w drodze powiatowej na skrzyżowaniu dróg Zadory – 

Maruszkowo; 
2) wycięcia chwastów i chaszczy na poboczu drogi powiatowej Gorzyce – Stary 

Gołębin – dotychczas wykonane prace objęły jedynie około 0,5 metra w głąb tych 
krzaków, tymczasem interwencja jest potrzebna na około 2 metrach w głąb; prace 
należałoby wykonać przed zimą, ponieważ inaczej droga ta z chwilą opadów 
śniegu będzie nieprzejezdna 

5. Radny Jerzy Krzyżostaniak w sprawie załatania dziur w drodze powiatowej 
prowadzącej  z Czempinia do Iłowca.  

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Czempiń 
na lata 2014-2022 przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr LI/360/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2014 
roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na 
lata 2014-2022 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy 
Czempiń Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 
2014 rok przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Halinę 
Łączną, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr LI/361/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2014 
roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 
2014 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

  
Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy 
Jana Kaźmierczaka, uwag nie wniesiono.   
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr LI/362/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2014 
roku w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę Burmistrza Gminy Jana 
Kaźmierczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2015 przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
Inspektora Referatu Organizacyjnego Huberta Włodarczaka, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr LI/363/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2014 
roku w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2015 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Inspektora 
Referatu Organizacyjnego Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2015” przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Inspektora Referatu 
Organizacyjnego Huberta Włodarczaka, uwag nie wniesiono.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 14 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr LI/364/14 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 27 października 2014 
roku w sprawie „Programu współpracy Gminy Czempiń z organizacjami 
pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2015” przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Inspektora 
Referatu Organizacyjnego Huberta Włodarczaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
Informacja Burmistrza Gminy Czempiń dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez 
zastępcę wójta, sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy, osób zarządzających i członków organu zarządzającego gminną osobą prawną oraz 
osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta złożonych według stanu na dzień 
31 grudnia 2013 roku została przedłożona na piśmie i odczytana przez Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jerzego Krzyżostaniaka. 
Do informacji uwag nie wniesiono. 
Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak przedstawił 
informację dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej              
w Czempiniu według stanu na dzień  31 grudnia 2013 roku. 
Do przedstawionej informacji uwag nie wniesiono.  
Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
w dniu 15 października 2014 roku Wojewoda Wielkopolski przesłał pismo informujące                  
o złożonych do niego oświadczeniach majątkowych.  
Pismo stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu, uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik           
nr 11 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
w dniu 17 października 2014 roku do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo 
Burmistrza Gminy Czempiń – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych:  
1. radnego Macieja Głochowiaka w sprawie wyjaśnienia kwestii długości czasu, jaki 

dzieci dowożone do szkół w Czempiniu spędzają w autobusach – na zebraniu wiejskim w 
Jasieniu padło zapewnienie, że Burmistrz Gminy sprawie się przyjrzy i dzieci z Jasienia 
nie będą ruszały do szkoły 1,5 godziny wcześniej aniżeli rozpoczynają się zajęcia; 
tymczasem do dnia dzisiejszego nic w tej kwestii się nie zmieniło; sprawa jest o tyle 
bulwersująca, że po raz pierwszy od wielu lat pojawiły się jakiekolwiek problemy                    
z czasem dojazdów do szkół - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że na 
drugi dzień po zebraniu wiejskim dzieci miały być zabierane do szkoły pół godziny 
później, z zastrzeżeniem, że będzie tak do czasu zamknięcia przejazdu kolejowego, 
ponieważ wówczas konieczny będzie zapas czasu dla dowożącego autobusu; dzieci                 
z Jasienia wyjeżdżają w tym roku wcześniej z domu, ponieważ wsiadają do autobusu 
pierwsze, w roku poprzednim było odwrotnie i pierwsze wsiadały dzieci z Piechanina. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zadeklarowała, że sprawę zbada i poinformuje radnego 
drogą telefoniczną;   

2. radnego Stanisława Turno w sprawie wyjaśnienia, czy po zakończeniu remontu 
przejazdów kolejowych na terenie Czempinia, a w związku z tym objazdów 
prowadzonych przez gminne ulice – zostanie przeprowadzona ocena stanu tych dróg                       
i ewentualnych w nich uszkodzeń - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
władze reagują na bieżąco na każdy sygnał mieszkańców dotyczący uszkodzeń                        
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w drogach gminnych, którymi prowadzą objazdy; po zakończeniu inwestycji przez PKP 
zostanie powołana komisja, która zbada, jakie są uszkodzenia w drogach gminnych; 

3. radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach: 
1) wyjaśnienia sytuacji dotyczącej remontu toalet w Szkole podstawowej                       

w Czempiniu – w prasie pojawiły się artykuły, w których przedsiębiorca 
zapowiada walkę z gminą o swoje pieniądze; rodzi się pytanie – ile faktycznie 
kosztował remont toalet, ile zapłaciliśmy za toalety zastępcze i czy na to wszystko 
wystarczy środków budżetowych - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że nie będzie ustosunkowywać się do wypowiedzi 
Przedsiębiorcy, które zamieszczane są w prasie, ponieważ dla niej ważne jest to, 
co zostało zawarte w umowie i w porozumieniu z Przedsiębiorcą; obecnie 
sytuacja wygląd tak, że dokonano inwentaryzacji prac wykonanych i trwa 
inwentaryzacja materiału niewbudowanego – tutaj jednak jest kłopot polegający 
na tym, że Przedsiębiorca nie dostarczył do dnia dzisiejszego wszystkich faktur za 
towary, a tylko na tej podstawie można zakończyć inwentaryzację. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że złożenie faktury w sekretariacie Urzędu 
Gminy w Czempiniu nie jest podstawą do obowiązku jej zapłacenia, podstawę 
taką stanowi protokół odbioru prac, którego Przedsiębiorca nie posiada. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska zapewniła, że na pokrycie kosztów tego zadania są 
zabezpieczone środki budżetowe.     

2) wyjaśnienia sytuacji, do której doszło w Gimnazjum w Borowie – rodzice 
zgłaszający problemy z dowozami otrzymali na piśmie informację, że jeżeli mają 
jakieś sprawy do wyjaśnienia, to mogą indywidualnie zgłosić się do Burmistrza 
Gminy – rodzi się pytanie, czy sprawa ta nie powinna być załatwiona 
kompleksowo - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że wg niej 
sprawa nie wymagała spotkania z wszystkimi rodzicami, ponieważ sprawdziła 
kwestię dojazdów młodzieży z Głuchowa do Gimnazjum w Borowie i uznała, że 
nie ma w niej żadnych nieprawidłowości – młodzież jest dowożona dwoma 
kursami: o godzinie 7.00 i 7.20 z Głuchowa; dowozy są dostosowane do planu 
lekcji i nie ma możliwości dokonania zmian;  Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że jeżeli nadal są rodzice mający uwagi do organizacji dowozów, to 
mogą zgłosić się do niej osobiście; do dnia dzisiejszego nikt w tej sprawie się nie 
pojawił;   

4. radnego Krzysztofa Sankiewicza w sprawach:  
1) załatania wyrwy w drodze powiatowej na skrzyżowaniu dróg Zadory – 

Maruszkowo - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że sprawa 
zostanie przekierowana do zarządcy drogi;   

2) wycięcia chwastów i chaszczy na poboczu drogi powiatowej Gorzyce – Stary 
Gołębin – dotychczas wykonane prace objęły jedynie około 0,5 metra w głąb tych 
krzaków, tymczasem interwencja jest potrzebna na około 2 metrach w głąb; prace 
należałoby wykonać przed zimą, ponieważ inaczej droga ta z chwilą opadów 
śniegu będzie nieprzejezdna - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, 
że sprawa zostanie przekierowana do zarządcy drogi. 
 

Do udzielonych odpowiedzi na interpelacje: 
 
Radny Maciej Głochowiak podkreślił, że dowozy dzieci z Jasienia na pewno mają miejsce do 
dnia dzisiejszego o godzinie 6.40; nie potrafi powiedzieć, dlaczego problem ten ma miejsce        
w tym roku – ale może należałoby poszukać przyczyn tej sytuacji i pomyśleć o dołożeniu 
kursów jeszcze jednym autobusem; nie dziwi się rozgoryczeniu rodziców w tym względzie.  
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że obecna sytuacja jest spowodowana 
modernizacją przejazdów kolejowych w Czempiniu – autobus musi wyjeżdżać wcześniej, 
żeby dzieci do szkoły się nie spóźniły. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie 
może dojść do sytuacji, że dodatkowy autobus będzie woził kilkoro dzieci, bo będzie to 
wiązało się z ogromnymi kosztami dla gminy. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
w przyszłym roku kolejność dowozów się zmieni i wówczas mieszkańcy Jasienia nie będą              
z pewnością mieli uwag.   
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że rozmawiał zarówno z Przewodniczącym Rady 
Rodziców, jak i z Dyrektorem Gimnazjum w Borowie i ustalił, że dzieci z Tarnowa jadą do 
Borowa autobusem przez 1,5 godziny, czyli dziennie spędzają w nim aż trzy godziny. Radny 
Wojciech Adamski podkreślił, że wie, iż sprawa ta była poruszana na zebraniu Rady 
Rodziców z prośbą o jej kompleksowe załatwienie, tymczasem dzieci otrzymały informację, 
że jeśli rodzice mają uwagi do organizacji dowozów, to mogą się do Burmistrza Gminy 
zgłosić indywidualnie. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że jego zdaniem sprawa ta 
powinna zostać załatwiona kompleksowo.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że plan dowozów jest dostosowany do planu 
lekcji i nie ma innej możliwości jego zorganizowania. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że do dnia dzisiejszego w tej sprawie nikt do Urzędu Gminy się nie zgłosił. 
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że sytuacja jest o tyle dziwna, że przez wiele lat 
funkcjonowania dowozów szkolnych takie problemy nie występowały.      
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że uczestniczył w zebraniu Rady Rodziców                          
w Gimnazjum w Borowie i dziwi się sytuacji, w której nikt z przedstawicieli Rady Rodziców 
nie przedstawił problemu Burmistrzowi Gminy, tym bardziej, że tak postanowiono na 
posiedzeniu Rady.    
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
 
Wolnych głosów i wniosków nie odnotowano.  
 
Do punktu 16 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
 
  

                                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu  
        /-/ Jerzy Krzyżostaniak  
 
 
Protokołował: 
mgr Magdalena Głucha – Napierała  
Kierownik Referatu Organizacyjnego  

 

 


